
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Karczewskiego 

na 34. posiedzeniu Senatu 

w dniu 1 lutego 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny, pracy i polityki społecznej Elżbiety Rafalskiej 

Szanowna Pani Minister! 

W związku z informacjami otrzymanymi od jednego z przedsiębiorstw posiadających status zakładu pracy 

chronionej, borykającego się z problemem generowania od kilku lat straty finansowej uprzejmie proszę Panią 

Minister o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Ile wynosi obecnie subwencja do wynagrodzeń pracowników niepełnosprawnych oraz czy ministerstwo 

planuje zwiększenie tej subwencji? 

2. Czy firmy zatrudniające osoby niepełnosprawne mogą korzystać ze wsparcia w postaci ulg podatko-

wych lub kredytów niskooprocentowanych na inwestycje, a jeśli nie, to czy planowane jest wprowadzenie 

takich rozwiązań? 

3. Czy możliwe jest dofinansowanie przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

inwestycji i wprowadzania nowoczesnych technologii w zakładach pracy chronionej? 

4. Czy resort rodziny, pracy i polityki społecznej planuje inne działania, które wzmocnią pozycję zakła-

dów pracy chronionej lub przedsiębiorstw, gdzie odsetek pracowników posiadających orzeczenie o niepełno-

sprawności jest znaczny? 

Większość osób zatrudnionych we wspomnianym przedsiębiorstwie to osoby niepełnosprawne, a średnia 

ich wieku wynosi 50 lat. Bardzo trudno byłoby im znaleźć inne zatrudnienie w przypadku konieczności za-

mknięcia zakładu. Wydajność pracowników spada, podczas gdy absencyjność rośnie. Zakłady pracy chronio-

nej muszą spełnić wiele warunków, aby utrzymać swój status. Realizowane przez nie trudne zadanie, jakim 

jest aktywizacja osób niepełnosprawnych, nieradzących sobie na otwartym rynku pracy, wymaga większego 

wsparcia ze strony rządu. 

Stanisław Karczewski 
 


